

2022 年一带一路“谢侠逊棋王杯”象棋国际网

络公开赛竞赛规程

Competition Regulations Of the 2022 Belt & Road King of Xiangqi Xiexiaxun Cup Online Xiangqi International Open

一、 主办单位中国象棋协会

Organizer:

Chinese Xiangqi Association

二、 承办单位浙江省智力运动管理中心、温州市体育局、平阳县人民

政府

Hosts:

Mind Sports Administration Center of Zhejiang Province

Wenzhou Sports Bureau

People's Government of Pingyang County

三、 **执行单位**浙江省棋类协会、平阳县文化和广电旅游体育局、平阳县旅游和体育事业发展中心、平阳县体育总会 **Competetion Executor:**

Board Games Association of Zhejiang Province
Bureau of Culture, Radio & Television, Tourism and Sports
of Pingyang County

Department of Tourism and Sports Pingyang County
Pingyang Sport Federation

四、 **协办单位**温州市象棋协会、平阳县象棋协会
Co-hosts:

Wenzhou Xiangqi Association
Pingyang Xiangqi Association

五、 **比赛时间:** 第一阶段预赛: 北京时间 2022 年 9 月 1-4 日; 第二阶段决赛: 北京时间 2022 年 9 月 5-8 日; 每日开赛时间: 北京时间 20:00。

Tournament Date:

Qualification: Sep. 1st -16th, 2022 (Beijing Time)

Final: Sep. 5th -8th, 2022 (Beijing Time)

Starting for each day: 20:00 Beijing Time

六、 比赛平台

天天象棋 APP 或微信小程序

Online Competition Platform:

TTXQ App., TTXQ WeChat mini program

七、 竞赛项目和组别

象棋网络个人赛，设男、女子组。

Events and Groups:

Men's Individual and Women's Individual

八、 参赛资格

(一) 身体健康、热爱象棋运动，以棋会友，诚信参赛，适宜参加互联网比赛的象棋爱好者。

(二) 参赛棋手应符合世界象棋联合会规定的代表资格和条件。

(三) 世象联的会员单位组织本单位棋手统一报名，每个协会报名人数不多于 30 人（男、女不限）。非世象联会员的协会，可由所在洲协会或通过其他世象联会员推荐参赛。

(四) 中国象棋协会可以由东道主（平阳县象棋协会）选派棋手参赛，报名人数不多于 15 人（男、女不限）。

(五) 参赛棋手天天象棋 ID 注册日期应为规程发布之日起，超过一个月的注册使用期，报名前该 ID 账号累计对局数量不少于 50 局。(六) 中国象棋协会拥有男子组、女子组各 1 个名额直通第二阶段决赛。

Eligibility:

Players in good health condition, who love the Xiangqi Sport, want to meet Xiangqi friends, compete with good faith and also fit to participate in online competition.

The participating players shall meet the qualification and conditions stipulated by the World Xiangqi Federation.

Members units of the World Xiangqi Federation shall organize their own players, which is no more than 30 people (male or female), to register uniformly. Associations that are not members of the World Xiangqi Federation may be recommended by respective Continental Federations or through other WXF members.

The Chinese Xiangqi Association may entrust the host (Xiangqi Association of Pingyang County) to select players, which is no more than 15 people (male or female), to participate in the competition.

The registration date of the TTXQ App ID of the

participating players shall be more than one month from the date of publication of the regulations, and the cumulative number of matches of the ID account shall not be less than 50 before registration.

One male player and one female player selected by the Chinese Xiangqi Association will have the direct pass to the second stage of the tournament.

九、竞赛办法

Competition Method

(一) 比赛采用天天象棋网络规则，棋例由网络自动判决。The competition adopts TTXQ Online Xiangqi Rules, and cases are automatically determined by the TTXQ Online Xiangqi Rules.

(二) 比赛分为预、决赛两个阶段。The competition is divided into two stages: Qualification and Final.

1. 第一阶段预赛：

First stage: Qualification

(1) 采用积分编排制，共赛 7 轮。男子组录取前 15 名棋手和中国象棋协会直通棋手，共 16 名进入决赛；

女子组录取前 7 名棋手和中国象棋协会直通棋手，共 8 名进入决赛。

Swiss system will be adopted with a total of 7 rounds. The top 15 players in the men's group plus 1 nominated by the Chinese Xiangqi Association , 16 men in total; top 7 players in the women's group plus 1 nominated by the Chinese Xiangqi Association , 8 women in total. The above-mentioned players will enter the final.

(2) 名次区分办法：

Ranking

根据个人积分排列名次，多者列前。如积分相等，则按以下顺序区分：对手分高者列前；直接对赛胜者列前；胜局多者列前；后手胜局多者列前；后手局数多者列前；强对手分高者列前；技术犯规少者列前。如仍无法区分，则比较上一轮名次。

Ranking is determined by the scores. If the scores are equal, the ranking will be determined as following tie-break: the player whose opponents got more scores totally will lead; the winner in the game by the two parties will lead; the player who got more winning games will lead; the player who wins more games in black will lead; the player with the highest opponent's score will

lead; the player who got less technical fouls will lead. If the tiebreak still cannot be determined, then their ranking of the last round will be compared.

2. 第二阶段决赛:

Second stage: The Final

(1) 采用分先两局制单败淘汰赛。男子组：中国象棋协会推荐棋手设定为 16 号，其他 15 名晋级棋手按预赛名次依次设定为 1-15 号；女子组：中国象棋协会推荐棋手设定为 8 号，其他晋级的 7 名棋手按预赛名次依次设定为 1-7 号，分别依照单败淘汰赛对局秩序表定位配对。

In the final 2 round single-elimination knockout system is adopted. For the men's group, the nominated player of the Chinese Xiangqi Association is set as No. 16, while the other 15 Qualification positions. For the women's group, the nominated player of the Chinese Xiangqi Association is set as No. 8, while the other 7 qualified players are set as No. 1-7 according to their Qualification positions.

(2) 首局小号执先，次局换先，两局得分多者晋级。两局打平，则加赛 1 局附加赛，抽签确定先后手，胜者（和棋黑方）晋级。The one who gets the small number play red and alternate colors in the subsequent matches in the same round.

Those who score more in the two games will be promoted. If the two games are tied, then one extra game will be played. Lots could be drawn to determine who plays Red. The winner (the black side of the draw) is promoted.

(3) 淘汰者名次区分，以预赛名次排列决赛名次。The eliminated players are ranked according to their ranking in the Qualification stage.

(4) 入围第二阶段棋手需以国家（地区）为单位，在符合当地疫情要求的前提下，采取线下集中（中国象棋协会线下赛场设在平阳县谢侠逊棋院），各国家（地区）需选派 1 名本国裁判，现场监督执裁。

The finalists in the second stage must take the country (region) as the unit. On the premise of meeting the requirements of the local epidemic situation, gather their players in the same venue (the offline venue of the Chinese Xiangqi Association is located in the Xie Xiaxun Xaignqi Academy in Pingyang County), and each country (region) needs to select 1 national referee to supervise on the spot.

(三) 每轮比赛前，棋手需进入指定腾讯会议软件，打开摄像头、麦克风，摄像头需拍摄到棋手与棋盘。Before each

round of competition, the player needs to enter the designated Tencent Meeting (VooV Meeting) software, turn on the camera and microphone, and the camera needs to capture the player and the board.

(四) 比赛用时

1、预赛：每方基本用时 20 分钟，每步加 10 秒，步时 3 分钟。 2、决赛：每方 15 分钟，每步加 10 秒，步时 2 分钟。

3、附加赛：红方用时 6 分钟、黑方用时 4 分钟，每步加 3 秒，步时 1 分钟。

Timing:

Qualification: each player has 20 minutes basic time, and 10 seconds increments after each move. The maximum thinking time for each move is 3minutes.

Final: each player has 15 minutes basic time, and 10 seconds increments after each move. The maximum thinking time for each move is 2 minutes.

Playoff: the player taking Red has 6 minutes basic time while the player taking Black has 4 minutes basic time and 3 seconds increments after each move. The maximum thinking time for each move is 1 minutes.

十、录取名次与奖励办法 1、 参赛棋手均可获得电子参赛证书一张。

2、 男子组录取前 16 名，获得电子成绩证书及奖金（人民币，税前）。

男子组奖金：第 1 名：10000 元、第 2 名：8000 元、第 3 名：7000 元、第 4 名：6000 元、第 5 名：5000 元、第 6 名：4000 元、第 7 名：3000 元、第 8 名：2000 元、第 9 名：1500 元、第 10 名：1000 元、第 11 名：800 元、第 12 名：700 元、第 13 名：600 元、第 14-16 名：500 元。

3、 女子组录取前 8 名，获得电子成绩证书及奖金（人民币，税前）。

女子组奖金：第 1 名：6000 元、第 2 名：5000 元、第 3 名：4000 元、第 4 名：3000 元、第 5 名：2000 元、第 6 名：1000 元、第 7 名：800 元、第 8 名：700 元。

Rankings & Rewards (before tax):

Each player will obtain an electronic certificate of participation.

The top 16 players in the men's group will receive an electronic honor certificate and Prize Money (before tax).

Prize Money in CNY for men's Group: champion 10k, runners-up 8k, the third place 7k, the fourth place 6k, the fifth place 5k, the sixth place 4k, the seventh place 3k, the eighth place 2k, the ninth place 1.5k, the tenth place 1k, the eleventh place 0.8k, the twelfth place 0.7k, the thirteenth place 0.6k and 0.5k for place 14-16 each.

The top 8 players in the women's group will receive an electronic honor certificate and Prize Money (before tax).

Prize Money in CNY for women's Group: champion 6k, runners-up 5k, the third place 4k, the fourth place 3k, the fifth place 2k, the sixth place 1k, the seventh place 0.8k, the eighth place 0.7k.

十一、 报名请各协会完整填写报名表（见附件

1) 各项信息，请务必准确填写，ID 号码填写错误将无法登陆参赛。请于北京时

间 8 月 20 日前将电子文件分别发送至邮箱：

zgxqbaoming@126.com、wzxqxh@163.com（温州市象棋协会）。

Registration

Please fill in the registration form (see Annex 1) completely and correctly, otherwise the wrong ID will not be able to log in. Please send the electronic documents to the two mailboxes below: zgxqbaoming@126.com, wzxqxh@163.com before August 20, Beijing time.

十二、 赛程安排

日期	开赛时间 (北京时间)	赛程
8月31日	20:00	赛前测试赛
9月1日	20:00	预赛第1轮
	21:50	预赛第2轮
9月2日	20:00	预赛第3轮
	21:50	预赛第4轮
9月3日	20:00	预赛第5轮
	21:50	预赛第6轮
9月4日	20:00	预赛第7轮
9月5日	20:00	男子组淘汰赛(16进8), 女子组休息
9月6日	20:00	淘汰赛(8进4)
9月7日	20:00	半决赛

9月8日	20:00	冠、亚军决赛
------	-------	--------

Schedule

Date	Time (Beijing time UTC+8)	Schedule
August 31	20:00	Testing before the competition
September 1	20:00	Round 1 of the Qualification
	21:50	Round 2 of the Qualification
September 2	20:00	Round 3 of the Qualification
	21:50	Round 4 of the Qualification
September 3	20:00	Round 5 of the Qualification
	21:50	Round 6 of the Qualification
September 4	20:00	Round 7 of the Qualification
September 5	20:00	Men's Knock out of 16
September 6	20:00	Mens: Quater Final Womens: Quater Final
September 7	20:00	Semifinals
September 8	20:00	Finals

十三、 经费

(一) 第二阶段各国家(地区)线下监督裁判工作补贴由组委会负担,标准为:300元人民币/轮。

(二) 第二阶段,中国象棋协会入围棋手往返交通费(高铁二等座)、食宿费等由组委会负担。

Expenses:

In the final, the referee subsidies of 300 CNY per round for offline supervision and adjudication of all countries (regions) will

be borne by the organizing committee. the round-trip transportation(High speed railway second class seat) , accommodation and food expenses of all Final shortlisted players of the Chinese Xiangqi Association will be borne by the organizing committee.

十四、其他

(一) 比赛期间，棋手必须使用报名 ID 进入棋社比赛，中途不得随意更换，其他 ID 无法进入参赛。

(二) 诚信参赛，以棋会友。禁止任何借助外力不公平竞赛的行为，请报名协会确认参赛棋手了解并同意《参赛声明》（见附件 2）条款内容。

(三) 凡经平台自动数据检测的疑似使用软件参赛者，平台直接取消比赛成绩，并对作弊 ID 账号进行封禁处理。组委会不接受棋手个人申诉。(四) 关于系统故障进行的申诉请在微信小程序搜索“腾讯客服”，在“游戏”页面选择“提交问题”，选择相应游戏“天天象棋”，填写问题反馈即可。

Other matters:

(1) During the competition, players must use the ID registered to enter the game room. Players cannot change the ID during the competition and other IDs cannot be used.

(2) Please participate in good faith. Any act breaking the fairness of the tournament with the help of external help is forbidden. Please make sure that the players understand and agree to the "Declaration of Participation"(see Annex 2).

(3) For those suspected of using software after automatic data detection on the platform, the platform will directly cancel the competition results and ban the cheating ID account. The organizing committee does not accept individual appeals from players.

(4) Complaints about system failures

Please search "腾讯客服(Customer Service)" in WeChat mini programs. Select the UI "游戏 (Games)", select "提交问题 (Leave a message)", and select "天天象棋 (Tiantian Xiangqi) " to fill in your feedback.

十五、未尽事宜，另行通知。

Matters not covered herein will be further notified.

十六、本规程解释权属中国象棋协会。

Chinese Xiangqi Association reserve all rights to the rule.

中国象棋协会

2022年8月11日

Chinese Xiangqi Association

August 11, 2022